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ПРЕДГОВОР 

У првој години рада на снаже*ьу шумарства Вардарске 
бановине, к ада се поставља темел» и одређују смернице про-
блемима шумске привреде на Југу наше отаџбине, и ако са 
кратким стручним бављењем и радом, приступили смо обе-
лодањењу, у грубим цртама, свих напора који су после Осло-
бођења чињени, а нарочито оних који су учињени у 1930. год. 

Немамо претензија да ће наш рад обухватити све фазе 
кроз које је прошло шумарство нашег Југа за последње две 
деценије, нити у раније време. 

Формирање Отсека за Шумарство код Пољопривредног 
Одељења Банске Управе, недостатак особља, без и једног 
среског шумарског референта, изузев шефова шумских управа 
у Скошьу, Тетову, Кичеву, Охриду, Битољу, Кавадару, Тэев-
ђелији, Штипу, Куманову, Врањи, Лесковцу, Приштини и При-
зрену, који су, поред управе са државним шумама, вршили 
дужност среских шумарских референата, одузело је доста 
времена и напора, у пролеће 1930. године, да се нађе пут којим 
треба поћи, па да се са овим особљем, запосленим на две 
стране, изведе што више корисних радова. 

Појавом Закона о Шумама од децембра 1929. године, 
стављено је на дневни ред, решавање многих проблема шу-
марства, а за овај крај нарочито. 

Једна од важних одр е даба тога Закона налагала је хитну 
замену коза, за све власнике који плаћају више од 50.— динара 
порезе, а за остале земл>ораднике, да се одреди потребан број 
грла за сопствену домаћу потребу. Ова одредба, која је овако 
нагло и јако заседала у народно газдинство, са тачке гле-
дишта подизања и унапређења шума је неоспорно важна, 
али са тачке гледишта привредног живота оних на које се је 
имала применити, није могла одржати праведну критику, Свуда 
је народ схватио, да Шума и коза не могу упоредо напредо-


